城中讀書會

日期：2013年3月22日（星期五）
時間：7:00p.m.-9:00p.m.

地點：中環美國銀行中心1樓A，中大專業進修學院演講廳

網址：http://www.cuhk.edu.hk/bookclub/

題目：
Beethoven's Late String Quartets - Sublime Madness?
講者：
Prof. Daniel Chua
主持：
Leung Cheuk Yan

英語主講
內容簡介
Beethoven's late quartets are often considered some of the most profound music ever written. Yet they are difficult to understand, and some commentators have even declared them to be a work of a madmen or at least a very deaf person composing for the eyes. What do these pieces mean? How do we come to grips with their 'madness' as well as their 'greatness'?
 
講者簡介
蔡寬量現任香港大學人文學院院長，曾先後於英國劍橋大學任英皇學院音樂理論與分析教授及聖約翰學院的研究主任，也是該學院的學者及哈佛大學的Henry Fellow。於2004年獲英國皇家音樂協會頒授獎章 (Dent Medal of the Royal Musical Association)。 他撰寫的音樂文章範疇甚廣，從文藝復興時期的蒙特威爾第到後現代音樂家斯特拉文斯基的研究也有。出版刊物包括：貝多芬的加利欽弦樂四重奏 (普利斯頓 1994) 及絕對音樂及結構的意義 (劍橋 1999)。
Before joining Hong Kong University as the Head of the School of Humanities, Daniel K. L. Chua was a fellow and the Director of Studies at St John’s College, Cambridge, and later Professor of Music Theory and Analysis at King’s College London. He was a Henry Fellow at Harvard and is the recipient of the 2004 Royal Musical Association’s Dent Medal. He has written widely on music, from Monteverdi to Stravinsky; his publications include The ‘Galitzin’ Quartets of Beethoven (Princeton, 1994) and Absolute Music and the Construction of Meaning (Cambridge, 1999). 
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